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  Козацького полку імені Святослава Хороброго 

10 лютого 2011 року проведено засідання Ради 
полкової старшини (РПС)  «Козацького полку 
імені Святослава Хороброго»(КПС). 

         
Засідання Ради проводив Микола Тонконіг. 
Участь взяли члени РПС: Микола Тонконіг, 
Валентин Ковалець, Віктор Рожков, Іван Матвійчук, 
Василь Сахнюк, Олександр Рудницький. 
 
Запрошені на засідання РПС: Віктор Петровський 
(наказний хорунжий), Віктор Миколайович Бойко, 
Вадим Щасливий, Олексій Трачук, Володимир Козел, 
Віктор Дробот (ВО Свобода). 
 
Затверджено порядок денний: 
 

1. Про раду старійшин козацького полку імені 
Святослава Хороброго; 

2. Про необхідність придбання козацької шаблі, 
як предмету символу козацтва, як історичної 
реліквії; 

3. Про організацію дитячого козацького табору; 
4. Різне. 

 
З питання першого слово взяли: Микола Тонконіг, 
Валентин Ковалець, Віктор Рожков, Іван Матвійчук. 
 
Головуючий Микола Тонконіг зачитав текст проекту. 
Положення про Раду старійшин козацького полку 
імені Святослава Хороброго. 
 
Ухвалено РПС КПС: текст документу взяти до відома, 
доопрацювати відповідно до вимог статуту КПС, 
винести на обговорення та затвердження Великою 
Радою Полку. 
 
З питання другого слово взяв Микола Тонконіг, який 
повідомив про необхідність придбання шаблі як 
атрибуту козацького ритуалу в середовищі козацтва 
Полку. Було продемостровано зразок шаблі 
(декоративної, на зразок драгунської з гардою). 
 

Висловились: Валентин Ковалець, Василь Сахнюк, 
Іван Матвійчук, Віктор Рожков. 
 
Рішення: в подальшому реалізувати зусилля щодо 
пошуку можливостей придбання шаблі для потреб 
козацького ритуалу (Микола Тонконіг, Олексій 
Трачук, Валентин Кухніцький, Василь Сахнюк та ін.) 
 
Третє питання п.д. висвітлив Василь Сахнюк. Ним 
зазначено, що назріла необхідність створення 
літнього козацького дитячого табору з розрахунку 10-
15 дітей віком 7-12 років, та розв’язати низку 
організаційних проблем (знайти селище, питання 
харчування дітей, санітарний нагляд, охорона табору, 
проведення виховної, самовиховної роботи, 
налагодження контактів з п.п. Верстюком, Пілатом, 
Добжанським, Скребцовим, Нестеренком.) 
 
Рішення: знайти місце проведення табору, 
підготувати програму проведення (відповідальні: 
Василь Сахнюк, Микола Тонконіг, Олексій Трачук, 
Іван Матвійчук, Віктор Рожков.) 
 
З питання четвертого «Різне» виступили:  

- Вадим Щасливий: про підготовку видання 
антології фрагментів творів Тараса Шевченка під 
назвою «Абетка» (сигнальний примірник 
пред’явити на засіданні наступної РПС); 

- Віктор Рожков: про необхідність підготовки 
аннотацій до книжок козацької, історичної 
тематики; 

- Олексій Трачук: охарактеризував книжки Дана 
Береста «Витоки українського козацтва», 
запропонував участь в конференції на тему 
«Звичай Русі – козацький звичай» та «Конституція 
Пилипа Орлика» (м. Хмельницький, 21-22 березня 
2011 року), та конференцыъ на тему «Перемога 
над Батогом» (м. Хмельницький, 22 травня 2011 
року). 
З реалізації піднятих питань дані доручення 
Вадиму Щасивому, Віктору Рожкову, Олексію Тра 

     чуку. 
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16 березня 2011 року відбулось засідання Ради 
полкової старшини (РПС) «Козацького полку 
імені Святослава Хороброго». 
 
Засідання Ради  проводив Микола Степанюк. 
Участь у засіданні Ради взяли: Валентин 
Ковалець, Микола Тонконіг, Віктор Рожков, Іван 
Матвійчук. 
 
Запрошені на засідання РПС: Анатолій 
Сотниченко, Олексій Шпоть, Олексій Трачук, Віктор 
(Миколайович) Бойко, Віктор Дробот. 
 
Питання порядку денного: 
 

1. Про підготовку проведення Великої Святкової 
Ради КПС; 

2. До питання щодо створення Ради Старійшин 
Полку; 

3. Про нагрудний знак КПС та шаблю посвяти в 
козацтво Полку; 

4. Різне. 
 
З питання першого обговорено проблеми підготовки 
та проведення святкової Великої Ради КПС. Прийом 
кандидатів до лав козацтва. 
Ухвалили: Велика Рада має відбутися 9 квітня 2011 
року. Кожен старшина РПС має бути готовий до 
проведення Великої Ради. Мають бути прийняті до 
лав козацтва: Олексій Трачук, Юрій Пономаренко, 
Ярослав Циба. 
 
З питання другого визначено та ухвалено 
кандидатури до складу Ради старійшин полку: 

- Микола Зубань; 
- Олександр Суховій; 
- Валентин Кухніцький; 
- Антон Ковальчук; 
- Едуард Добжанський; 
- Анатолій Злиденний; 
- Олексій Шпоть. 

 
З питання третього: слово отамана КПС Миколи 
Степанюка. 
Ухвалено: рекомендувати пана Олексу Трачука 
включити до складу Ради отаманів козацтва України. 
 
З питання четвертого обговорено питання 
виготовлення нагрудного знаку «Козацького полку 
імені Святослава Хороброго» та визначення, а також 
придбання шаблі, як почесної зброї посвяти в козаки 
полку. 
Ухвалено: п. Анатолію Сотниченку продовжити 
роботу на ескізом знаку. Обозному та осавулу полку 
провести відповідну роботу щодо придбання шаблі. 
 
З питання п’ятого «Різне»: слово зв’яли всі присутні 
на засіданні РПС полку. Обговорено низку питань 
суспільно-політичних проблем в Україні, а також 
питання взаємовідносин козацьких структур України, 
знаходження шляхів для взаєморозуміння та знахо- 
 

дження шляхів для взаєморозуміння та взаємодії на 
користь державництва України. 
 
9 квітня 2011 року у Києві відбулась Святкова 
Велика Рада козаків «Козацького полку імені 
Святослава Хороброго». 
 
Відбувся ритуал урочистого відкриття засідання 
Святкової Великої Ради КПС, поздоровлення козаків, 
відзначено 7-річницю існування козацького полку, з 
цього приводу старшини КПС, козаки висловились на 
користь розвою українського козацтва, української 
держави (Микола Степанюк, Валентин Ковалець, 
Микола Тонконіг, Віктор Рожков, Іван Матвійчук, 
Олексій Шпоть та інші). 
Відзначено певні успіхи та проблеми в діяльності 
козацтва КПС, пріоритетні завдання на майбутнє. 
До лав козацтва прийнято: 

- Олексія Трачука; 
- Юрія Пономаренка; 
- Ярослава Цибу. 

 
Визначено також кандидатури до складу Ради 
Старійшин «Козацького полку імені Святослава 
Хороброго»: 

- Микола Зубань; 
- Олександр Суховій; 
- Валентин Кухніцький; 
- Антон Ковальчук; 
- Едуард Добжанський; 
- Анатолій Злиденний; 
- Олексій Шпоть. 

 
Отаманом Полку оголошено святковий наказ, згідно з 
яким заохочено: 

- Надію Тимофієву; 
- Анатолія Злиденного; 
- Олександра Рудницького; 
- Олексія Жукова; 
- Івана Матвійчука; 
- Миколу Тонконога; 
- Миколу Нестеренка. 

 
В обговоренні піднято проблеми взаємодії козацьких 
структур, захисту інтересів козаків, захисту землі від 
зазіхання олігархів та чужинців, питання 
внутрішнього життя КПС. 
 
Заслухано виступ новообраного отамана ЗГУК Віталія 
Ващенка, акцентовано увагу на посилення взаємодії 
козацьких структур стосовно захисту інтересів 
козацтва України. 
 
Дисонансом прозвучав виступ гостя з Тернополя 
Медобора (Вадобуцького Михайла), який дозволив 
собі зневажливо висловитись на адресу українців, 
українських козаків, а також Тараса Шевченка, Лесі 
Українки та інших. Йому зроблено зауваження 
Валентином Ковальцем, щоб він вгамував свої 
україноненависницькі зазіхання, а також щоб окрім 
громади «селенкіян», бачив і розумів інших. 
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Певні зауваження зробив отаман Полку. Робота 
Великої Ради завершилась на оптимістичній ноті. 
 
20 квітня 2011 року відбулось засідання Ради 
полкової старшини Київського полку ім. 
Святослава Хороброго (КПС) та зустрічі з 
отаманом (новообраним) звичаєвої громади 
українського козацтва (ЗГУК) пп. Миколою 
Степанюком та Віталієм Ващенком. 
 
Присутні від КПС старшини: Микола Тонконіг, 
Валентин Ковалець, Віктор Рожков, Іван Матвійчук, 
Олексій Шпоть, Олександр Рудницький. 
 
Запрошені: Олексій Трачук, Віктор Дробот, Георгій 
Петров (від КПС), Олександр Ваврик, Григорій 
Князюк (від ЗГУК).  
 
На зустрічі було затверджено порядок денний:  
 

1. До питання про вироблення заходів стосовно 
співпраці козацьких громад КПС та ЗГУК; 

2. Думки козаків КПС та ЗГУК з приводу 
актуальних проблем суспільно-політичного 
буття України (в тому числі вирішення 
земельного питання). 

 
В розгляді проблем питання першого слово взяли: 
 
Микола Степанюк (отаман КПС):  

- настав час ближче познайомитись зі старшинами 
ЗГУК та сотні імені князя Святослава; 

- наш козацький осередок носить назву 
«Козацький полк імені Святослава Хороброго». 
Ми маємо всі належні клейноди: прапор, пернач, 
печатку та інші, ми зареєстровані як громадська 
організація в Головному управлінні юстиції міста 
Києва 16 листопада 2007 року; 

- мета Полку (КПС): задоволення інтересів козаків-
рідновірів, створення української козацької нації, 
розбудова України як самостійної держави; 

- установчі збори КПС відбулись 3/04/2004 року; 
- було визначено засновників: М.Степанюк, 

В.Ковалець, М.Тонконіг, Н.Тимофієва; 
- а також було пройдено два етапи реєстрації: а) 

шляхом повідомлення; б) як юридична особа. 
 
Отже ми назаконній основі сформовані як громадська 
козацька організація. 
Актуальною проблемою сьогодні є залучення до лав 
козацтва молоді. 
Як рекомендації дружнього нам ЗГУК, хотілося б 
зазначити  таке: 

- П.Є.Петрнко має передати документи щодо 
реєстрації ЗГУК шляхом повідомлення; 

- п. Василенко може звернутися до п. Степанюка 
стосовно наявності прапора сотні імені князя 
Святослава (зареєстрованої як юридичної особи); 

- навести належний лад з документацією ЗГУК; 
- створити Раду старшин ЗГУК та сотні; 
- про Раду старійшин можна буде говорити пізніше  

 

(КПС положення про Раду старійшин розроблено). 
 
Віталій Ващенко (отаман ЗГУК): 

- необхідно активізувати діяльність ЗГУК, а також 
сотні імені князя Святослава; 

- настав час відновити (а то й створити) роботу 
Ради старшин ЗГУК, а в подальшому й Ради 
старійшин; 

- належним чином завести відповідну 
документацію; 

- налагодити взаємодію з козацтвом козацького 
полку імені Святослава Хороброго, щоб рухатись 
крок в крок, виробивши відповідні підходи в 
діяльності козацтва, а також в боротьбі з 
недругами. 

 
З питання другого виступили: 
 
Валентин Ковалець: 

- одна з основних труднощів в налагодженні 
діяльності козацьких громад рідновірів – це 
оточення християнізованих українців та 
представників інших християнських сект. Отже 
постає питання активізації просвітницької, 
пропагандистської роботи в історичному аспекті, 
звернувши увагу на соціальні й національні 
трагедії, спричинені насильницьким, кривавим 
насадженням християнства в Києві та в інших 
містах Київської Русі; 

- не слід вдаватись до стилю керівництва в 
діяльності козацтва, який запроваджував Євген 
Петренко, тобто стиль теократа-фельдфебеля. 

 
Микола Тонконіг, Іван Матвійчук, Олексій Шпоть, 
Віктор Рожков, інші старшини ЗГУК, представники 
громадських організацій: 

Вони висловили занепокоєння з приводу 
негативних суспільних процесів, які 
активізувалися з приходом до влади 
представників Партії Регіонів. Особливу увагу 
приділено спекуляціям, які розгорнулися навколо 
земельного питання в Україні. 

 
Прийнято рішення: 

- активізувати взаємодію козацтва КПС та ЗГУК в 
питаннях боротьби з антиукраїнськими силами; 

- підготувати текст відкритого листа до 
Президента України з вимогою заборонити 
продаж української землі приватним особам, 
олігархам, іноземцям (відповідальний писар КПС 
Валентин Ковалець). 

  
18 травня 2011 року відбулось засідання Ради 
полкової старшини (РПС) «Козацького полку 
імені Святослава Хороброго» (КПС). 
 
Засідання проведено Миколою Степанюком.  
 
Участь взяли: Микола Степанюк, Микола Тонконіг, 
Валентин Ковалець, Олександр Диль, Олександр 
Рудницький. 
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 Запрошені на засідання РПС: Віктор 
Петровський, Олексій Шпоть, Вадим Фещенко, 
Олександр Климчук. 
 
Було визначено такі питання порядку денного: 
 

1. Про призначення наказного отамана Полку на 
період відпустки дійсного; 

2. Про визначення та призначення чотарів 
структурних підрозділів КПС з метою 
оперативного оповіщення та управління 
діяльністю козацтва; 

3. Про нагрудний знак Полку; 
4. Про звернення (відкритий лист) до 

Президента України з приводу необхідності 
заборони розпродажу української землі; 

5. Про організацію таборового збору; 
6. Різне. 

 
Стосовно розгляду питання першого отаман Полку 
Микола Степанюк запропонував на період своєї 
відпустки призначити наказним отаманом Миколу 
Тонконога (на період з 1 червня до 31 серпня 2011 
року). Члени РПС погодились з пропозицією отамана 
Полку. Рішення буде оформлено відповідним 
наказом. 
 
З питання другого: слово взяв Микола Тонконіг. З 
метою підвищення рівня управління діяльністю 
козацтва, ефективного його оповіщення належить 
створити 4 чоти в структурі козацтва Полку та 
призначити таких отаманів чот:  
- Микола Тонконіг: чота №1; 
- Георгій Петров: чота №2; 
- Вадим Бобер: чота №3; 
- Олексій Жуков: чота №4. 
 
Рішення РПС: ухвалити пропозицію Миколи 
Тонконога, оформити це рішення РПС відповідним 
указом. 
 

З питання третього слово взяли: Микола Степанюк, 
Анатолій Сотниченко, Микола Тонконіг, Валентин 
Ковалець, Олександр Климчук, Олексій Шпоть. 
 
Рішення: Анатолію Сотниченку продовжити роботу 
над вдосконаленням форми ескізу знаку КПС. 
 
З питання четвертого виступили: Микола Степанюк, 
Валентин Ковалець, Віктор Петровський. 
 

Рішення РПС: доручити Валентину Ковальцю 
підготувати текст звернення до Президента України з 
приводу необхідності заборони торгівлею землі, бо 
Земля України є найвищою національною цінністю. 
Миколі Тонконогу, Олексію Трачуку знати можливість 
опублікувати звернення в пресі. 
 
З питання п’ятого слово взяли:  Микола Степанюк, 
Микола Тонконіг, Олександр Диль, Олександр 
Рудницький. 
 

Рішення РПС: провести відповідну організаційну 
роботу, підібрати контингент учасників та провести 
таборовий збір у селі Горенка (район Пущі-Водиці) 
15-17 липня 2011 року. Відповідальні: Олександр 
Диль, Олександр Рудницький, Микола Тонконіг. 
 
З питання шостого «Різне» виступили: 

- Микола Тонконіг: необхідно продумати питання 
організації піклування про козаків, які вимагають 
цього; 

- Микола Степанюк: про складність політичної 
ситуації в лавах опозиції; про підготовку гурту 
козаків Полку молодіжного віку у відповідних 
одностроях;  

- Валентин Ковалець: посилюється тиск влади Росії 
на владоможців України; президент України 
поводить себе як диверсант і як васал російських 
владоможців (свідчення: проблеми української 
мови, історії, культури, українського флоту, авіації, 
збройних сил та інше). 

- Віктор Петровський: необхідно поліпшити 
організацію, та посилити активізацію козацтва у 
сільській місцевості, забезпечити їх програми 
розвитку. 

 
13 липня 2011 року проведено засідання Ради 
полкової старшини «Козацького полку імені 
Святослава Хороброго». 
 
Присутні:  
 

- Члени Ради полкової старшини: 
1. Микола Тонконіг; 
2. Віктор Рожков; 
3. Іван Матвійчук; 
4. Олександр Рудницький; 
5. Олександр Диль; 
6. Валентин Ковалець; 
7. Василь Сахнюк. 

 
- Член Ради старійшин полку Олексій Шпоть; 
 
- А також запрошені: 

Анатолій Сотниченко, Володимир Ратушний. 
 
РПС проводить наказний отаман КПС Микола 
Тонконіг. 
 
Розглянуто такі питання порядку денного: 
 

1. Про проведення таборових зборів в селі 
Горенка (недалеко від Пуща-Водиці) 15-17 
липня 2011 року; 

2. Про нагрудний знак козака Полку; 
3. Про посвідчення козака КПС; 
4. Різне. 

З питання першого слово взяв:  
- Микола Тонконіг: він наголосив на організаційному 

моменті стосовно проведення збору: учасники 
збираються у Пущі-Водиці на зупинці трамваю 
№12, 15 липня 2011 року о 1800. 
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Намети, припаси, оздоблення готує обозний 
Олександр Рудницький. 
 
З питання другого виступив запрошений на РПС 
Володимир Ратушний і запропонував вислів великого 
князя Київського Святослава «Я не зраджував віру 
своїх предків» скоротити і позначити так: «Я не 
зраджував предків», а також запросити консультацію 
в геральдичній палаті на предмет відповідності 
зображень нагрудного знака козака КПС вимогам 
геральдики.  
 
З питання третього прозвучали різні думки, Віктор 
Рожков запропонував у посвідчення козака Полку 
ввести графу для «козацького імені рідновіра». 
 
З питання четвертого «Різне» обговорено низку 
питань політичного життя України, зокрема 
необхідність активізувати боротьбу проти диктату 
російських, антиукраїнських сил. 
 
В акціях національно-патріотичного, культурницько-
історичного, релігійно-духовного характеру цього 
року  
( 

- 29 січня – День злуки України; 
- 9 березня – День памяті Тараса Шевченка; 
- 17 травня – Мітинг протесту проти підписання 

т.з. Харківських угод; 
- 6 червня – мітинг протесту проти арешту 

представників партії «Свобода»; 
- 14 червня – вшанування пам’яті Євгена 

Коновальця; 
- 22-23 червня – Свято Купайла; 
- 20 липня – Свято Перуна; 
- 15-17 липня проведено таборовий збір вишколу 

молодих козаків; 
- 23 серпня – День Прапора України та ін.) 

 
Участь взяли: 
24 серпня – День Незалежності України  
 
- Микола Степанюк, 
- Микола Тонконіг, Валентин Ковалець, 
- Василь Сахнюк, Володимир Козел, 
- Анатолій Сотниченко, Іван Граболюк, 
- Микола Нестеренко, Олесь Суховій,    
- Віктор Рожков, Олександр Климчук,  
- Віктор Петровський, Георгій Петров,  
- Іван Матвійчук, Олексій Шпоть,  
- Микола Головко, Анатолій Злиденний, 
  
- Антон Ковальчук, Віктор Миколайович Бойко,  
- Вадим Бобер, Віктор Дробот,  
- Ярослав Циба, Вадим Фещенко,  
- Борис Захарчук, Юрій Ухо,  
- Олександр Рудницький, Едуард Добжанський, 
- Надія Тимофієва, Валентин Кухніцький, 
- Юлія Кухніцька, Олександр Махлай, 
- Всеволод Овчинніков, Олексій Жуков та інші. 
 
 

ІСТОРІЯ 
 

Січень 
14.1649 – урочистий в’їзд гетьмана Б. Хмельницького до Києва 
22.1918 – проголошення самостійності УНР 
22.1919 – День Злуки ЗУНР і УНР 
27.1860 – вийшов друком „Кобзар” Т.Г.Шевченка 
28.1929 – створення ОУН під проводом Є. Коновальця 
29.1918 – бій під Крутами з більшовицькими окупантами 
 

Лютий 
02.1593 – бій повстанців під проводом К. Косинського під П’яткою  
09.1918 – Брестський мир. Визнання України суверенною 
державою 
11.1989 – установча конференція Товариства української мови ім. 
Тараса Шевченка 
16.1918 – проголошення самостійності Кубані 
19.1992 – Верховна Рада України затвердила тризуб малим 
державним гербом України  
 

Березень 
09.1814 – народження Т.Г.Шевченка 
10.1861 – смерть Т.Г.Шевченка 
15.1688 – обрання Дем’яна Многогрішного гетьманом України 
15.1672 – обрання Івана Самойловича гетьманом Лівобережжя 
17.1917 – повстання у Києві УЦР  
25.1651 – полковник Іван Богун переміг поляків під Вінницею 
 

Квітень 
01.1917 – Перший день Свободи України 
05.1710 – Пилипа Орлика обрано гетьманом 
12.1596 – Перемога Наливайка і Лободи над поляками 
14.1768 – початок повстання гайдамаків під проводом М.Залізняка 
23.1185 – початок походу Ігоря Святославовича на половців 
28.1915 – бої УСС на Макіївці з московитами 
30.1918 Павла Скоропадського проголошено гетьманом України  
 

Травень 
02.1648 – обрання Богдана Хмельницького гетьманом України 
09.1919 – обрання Симона Петлюри головою Директорії УНР 
16.1648 – перемога Богдана Хмельницького над поляками під 
Жовтими Водами 
22.1861 – перепоховання Тараса Шевченка на Чернечій горі під 
Каневом 
26.1648 – військо Богдана Хмельницького розгромило поляків під 
Корсунем 
 

Червень 
 

01.1630 – повстанці Тараса Трясила розгромили поляків біля 
Переяслава 
02.1652 – загони Б. Хмельницького розгромили поляків біля 
Батога 
08.1668 – обрання Петра Дорошенка гетьманом 
23.1917 – прийнято І Універсал УЦР 
 
 

Липень 
09.1651 – бій Б. Хмельницького з поляками під Берестечком 
08.1659 – гетьман Іван Виговський розбив москалів під Конотопом 
27.1672 – гетьман П. Дорошенко розбив поляків біля Четвертівки 
30.1920 – заснування УВО під проводом Є. Коновальця 
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ВІДКРИТИЙ ЛИСТ ДО ПРЕЗИДЕНТА УКРАЇНИ! 

 
 

Шановний пане Президенте України! 

До Вас звертаємось ми, козаки-рідновіри з приводу найгострішої проблеми сьогодення – проблеми 
породженої намаганням певних політиків здійснити темний задум: торгувати українською Землею, 
продавати її, а той віддавати її за безцінь приватним особам, отже збагачуватись за рахунок обезземелення 
українського селянина. 

З давніх-давен відомо, що саме селяни-землероби створили ядро української нації – козацтво. 

Отже, якщо задум ділків-політиканів буде здійснено, цим самим будуть принижені: 

- українське селянство; 
- український народ; 
- а також будуть створені передумови для знищення нації. 

Зрозуміло, що втрата Землі, як загальнонародної власності, призведе до занепаду, до виродження українського 
етносу. 

Пращури наші обожнювали Землю як вищу матеріальну та духовну цінність. Вони вважали Землю Праматір’ю 
людського роду, називали її Рідна Земля, Земля-годувальниця, Мати-Земля. За давнім українським звичаєм 
матір’ю не торгували. Те, що дано нам Богом: Повітря, Вода, Земля не має бути товаром, тобто предметом 
купівлі-продажу. 

Не забуваймо тих рік крові, що були пролиті в боротьбі з ворогами, які прагнули загарбати Землю в українців. 

В цій кривавій борні героїчно бились з загарбниками й українські козаки, захищаючи свій Рід, власний Нарід, 
рідну Землю. Козак тримав в одній руці шаблю, а в другій – плуг. 

Продаж Землі суперечить давньому українському звичаю, світоглядним засадам українців, інтересам нації, 
згідно яких ріки, озера, моря, ліси, надра Землі, вся Земля має належати всьому Народу. 

Наділи ж орної землі, на засадах соціальної справедливості, мають надаватися в користування того, хто їх 
обробляє та вирощує урожай. 

Пане Президенте України! 

Сьогодні наша Мати-Земля, Земля-Годувальниця – в небезпеці! Над українцями, одвічною хліборобською 
нацією, нависла реальна загроза втратити цей Божий Дар. Землю, яку протягом століть, тисячоліть не змогли 
загарбати у народу вороги силою зброї, нині олігархи прагнуть відібрати в українців силою обману, 
шахрайства, віроломства. 

Пане Президенте України! 

Вимагаємо від Вас: 

- Зупиніть намагання олігархів шахрайством та віроломством загарбати українську Землю; 
- Забороніть продаж української Землі в приватні руки; 
- Не допустіть обезземелення українського селянина, занепаду української нації. 

Козаки київського козацького полку імені Святослава Хороброго м. Київ, 18 травня 2011 року 

Отаман київського козацького полку імені Святослава Хороброго Микола Степанюк 
 
 
 


